
UCHWAŁA  NR  XLVI/227/2021

RADY  POWIATU  W  GOŁDAPI

z dnia  29 grudnia  2021  r.

w sprawie  rozpatrzenia  petycji  mieszkańców  Gołdapi  iPowiatu  Gołdapskiego  dotycząca

utrzymania  pełnej  działalności  Oddziału  Pediatrycznego  w  GoldMedica  Sp.  Z o.o.

w Gołdapi

Na  podstawie  art. 12 pkt  1l ustawy  z dnia  5 czerwca  1998  r. o samorządzie  powiatowym

(Dz.  U. z 2020  r. poz.  920),  oraz  art. 9 ust. 2 i art. IO ust. I w związku  z art. 13 ust. 1 ustawy

z dnia  ll  lipca  2014  r. o petycjach  (Dz.  U. z 2018  r. poz.  870),  uchwala  się,  co następuje:

% 1.

Petycję  Mieszkańców  uznaje  się za zasadną.

g 2.

Rada  Powiatu  zobowiązuje  Zarząd  Powiatu  do podjęcia  wszelkich  działań  w celu  poprawy

funkcjonowania  Spółki  z o.o. GoldMedica,  której  powiat  jest  100%  udziałowcem.

% 3.

Niniejsza  Uchwała  wraz  z uzasadnieniem  stanowi  zawiadomienie  o sposobie  załatwienia

petycji  w myśl  art. 13 ust. l ustawy  z dnia  ll  lipca  20 14r. o petycjach  (Dz. U. z 2018r.,

poz.  870).

% 4.

Wykonanie  uchwały  powierza  się  Staroście  Gołdapskiemu.

% 5.

Uchwała  wchodzi  w życie  z dniem  podjęcia  i podlega  ogłoszeniu  w sposób  zwyczajowo

przmty.
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Załącznik

do Uchwały  Nr  XLVI/227/2021

Rady  Powiatu  w  Gołdapi

z dnia  29 grudnia  2021

UZASADNIENIE

Dnia  30 września  2021r.  do Starostwa  Powiatowego  w Gołdapi  wpłynęła  petycja

mieszkańców  Gołdapi  i Powiatu  Gołdapskiego  dotycząca  utrzymania  pełnej  działalności

oddziału  pediatrycznego  w Spółce  GoldMedica.

W petycji  Mieszkańcy  powołując  się na swoje  konstytucyjne  prawa  do ochrony  zdrowia

oraz  obiektywny  nakaz  podejmowania  przez  władze  publiczne  takich  działań,  które

są konieczne  dla  należytej  ochrony  i realizacji  tego  prawa,  żądają  pełnej  opieki  medycznej  dla

dzieci  z terenu  powiatu  gołdapskiego.  Domagają  się  odstąpienia  od pomysłu  likwidacji

oddziału  pediatrycznego  w Spółce  GoldMedica  ipozostawienia  innych  niezbędnych  świadczeń

w  celu  ratowania  zdrowia  i życia  chorych  dzieci.

Po przeanalizowaniu  dokumentów  dostarczonych  przez  zarząd  spółki  GoldMedica

i zapoznaniu  się  z argumentami  osób  składających  petycję  należy  uznać  petycję  jako  zasadną.

Dobro  powiatu  i mieszkańców  wymaga,  że należy  zobowiązać  zarząd  powiatu  do podjęcia

szybkich  i realnych  działań  w celu  ratowania  szpitala.

W  ostatnich  dwóch  latach  sytuacja  Gołdapskiego  szpitala  i Spółki  GoldMedica  uległa

gwałtownemu  pogorszeniu.  Główną  przyczyną  ujemnego  wyniku  finansowego

jest  niedoszacowanie  cen  świadczonych  usług  medycznych,  które  nie  uległy  zmianie

już  od kilku  lat. Kolejną  ważną  przyczyną  jest  zmniejszenie  świadczonych  usług  medycznych

w związku  z pandemią  koronowirusa  SARS-CoV-2  w Polsce.  Koszty  operacyjne  natomiast

uległy  znacznemu  podwyższeniu,  w związku  ze wzrostem  cen materiałów,  usług  i płac.

Jedną  z przyczyn  problemów  zarówno  kadrowych,  jak  i finansowych  jest  brak  kadry  lekarskiej,

co  przełożyło  się  na  zamknięcie  oddziału  wewnętrznego  i zwiększenie  kosztów

funkcjonowania  pozostałych  komórek  organizacyjnych.

Zarząd  Spółki  GoldMedica  przedstawił  komisji  dokument,  gdzie  jednym  z punktów

mających  na celu  poprawę  sytuacji  finansowa  spółki  GoldMedica  jest  zarnknięcie  oddziału

dziecięcego,  który  wg.  Zarządu  generuje  największe  straty. Zamknięcie  tego oddziału

po zamknięciu  oddziału  wewnętrznego  doprowadzi  do sytuacji,  że szpital  nie będzie  już

całkowicie  spełniał  swojej  podstawowej  funkcji  do jakiej  został  powołany  t.j. zapewnienia

podstawowej  opieki  szpitalnej  dla  mieszkańców  Gołdapi.  Zarząd  nie myśli  o podjęciu  działań,
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które  mają  na  celu  utrzymanie  oddziałów  i świadczeń  medycznych  dla  ludności,  tylko  kosztem

likwidacji  tychże  chce  przedłużyć  funkcjonowanie  firmy.

Zarząd  spółki  w  tej chwili  nie  potrafi  inie  jest  w  stanie  samodzielnie  uratować  tej firmy.

Natomiast  samo  dokładanie  pieniędzy  bez radykalnych  działań  naprawczych  doprowadzi

tylko  do ich  marnotrawienia  i przedłużania  agonii  o kolejne  miesiące.  Podczas  rozpatrywania

petycji  zauważono,  że decyzje  w sprawie  szpitala  podejmowane  są ad hoc,  bez należytej

i fachowej  analizy.  W tym  celu  można  zasugerować,  że w tak  kluczowej  sprawie  jaką  jest

instytucjonalna  opieka  zdrowotna,  decyzje  powinny  być  podejmowane  po  konsultacji

z zespołem  specjalistów,  który  należałoby  powołać,  a po dokładnym  przeanalizowaniu  sytuacji

i ocenie  czy  szpital  jest  do uratowania,  należy  podjąć  działania,  aby  GoldMedica  mogła  dalej

funkcjonować.

Ze  względu  na  trudną  sytuację  szpitala  zobowiązuje  się  zarząd  powiatu

do  zintensyfikowania  działań  mających  na  celu  utrzymanie  działalności  oddziału

pediatrycznego  i poprawę  funkcjonowania  spółki  Golmedica,  w której  powiat  jest  jedynym

właścicielem.

Przez  ostatnie  dwa  lata,  w  których  sytuacja  szpitala  ulegała  gwałtownemu  pogorszeniu,

ze strony  zarządu  powiatu  nie  podjęto  skutecznych  działań  w  celu naprawy  sytuacji.

W latach  2017-2021  z budżetu  powiatu  gołdapskiego  udzielono  pomocy  finansowej

dla szpitala  w  wysokości  8,6 mln  złotych.  Są to zarówno  środki  własne  powiatu  jak  ipozyskane

środki  zewnętrzne.  Pokazuje  to  mechanizm,  że  samo  dokładanie  pieniędzy  nie jest

podstawowym  warunkiem  dobrego  funkcjonowania  firmy.

Biorąc  pod  uwagę  zaplecze  lokalowe,  kadry,  doświadczenie  i wysokość  kontraktów

z NFZ  istnieje  realna  szansa,  że przy  odpowiednim  zarządzaniu,  nadzorze właścicielskim

ze strony  powiatu,  stworzeniu  i wprowadzeniu  dobrego  i realnego  planu naprawczego  Spółka

GoldMedica  może  nadal  funkcjonować  zapewniając  opiekę  zdrowotną  dla mieszkańców

powiatu  gołdapskiego.
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